

Buletin

e-ISSN: 2600-8289

Ramadhan - Syawal 1444/ April 2023

ACIS



IDULFITRI:
Polemik antara
IBADAT atau
ADAT

Sunah-sunah Hari Raya 5

Puasa Enam: Puasa Selepas Ramadan 7

Kaifah pelaksanaan sembahyang Hari Raya Aidil Fitri menurut syarak 8

Sambutan Hari Raya ACIS, UHEI & Alumni Negeri Sembilan 10

eISSN 2600-8289



Aidilfitri: Sunah-sunah Hari Raya



Oleh:
Nurul Atikah Binti Poniran
Pensyarah Akademi Pengajian Islam
Kontemporari (ACIS), UiTM Cawangan
Negeri Sembilan, Kampus Kuala Pilah

Hari Raya Aidilfitri, juga dikenali sebagai Eid al-Fitr atau Aidilfitri, adalah perayaan utama umat Islam yang menandakan berakhirnya Ramadan, setelah sebulan berpuasa. Selaras dengan maksud firman Allah SWT di dalam Surah Al Baqarah ayat 185:

"... Allah menghendaki kamu beroleh kemudahan, dan ia tidak menghendaki kamu menanggung kesukaran. dan juga supaya kamu cukupkan bilangan puasa (sebulan Ramadan), dan supaya kamu bertakbir (membesarkan) Allah kerana mendapat petunjukNya, dan supaya kamu bersyukur".

Justeru bagi mendapat keberkatan dalam menyambut perayaan ini, umat Islam hendaklah menghayati sunnah-sunnah Rasulullah SAW. Berikut adalah beberapa sunnah yang boleh diamalkan pada hari raya Aidilfitri:

1. Menunaikan Solat Sunat Aidilfitri: Solat sunat ini dijalankan selepas menunaikan solat Subuh sekitar waktu Duha, pada hari raya Aidilfitri. Solat Sunat Aidilfitri boleh dilaksanakan di rumah, di surau atau masjid, bersama-sama dengan ahli keluarga, secara berjemaah atau bersendirian. Said bin al-Musayyib berkata: *"Sunat-sunat hari raya ada tiga: "Berjalan ke tempat solat, makan sebelum keluar (ke tempat solat) dan mandi (sunat hari raya)*

2. Membersihkan Diri dan Berpakaian Rapi: Sunnah untuk membersihkan diri dan memakai pakaian yang bersih dan terbaik pada hari raya Aidilfitri.

3. Membaca Takbir Raya: Membaca takbir raya merupakan amalan yang dianjurkan pada hari raya Aidilfitri. Takbir raya boleh dibaca sejak malam hari raya sehingga sebelum Solat Aidilfitri.

4. Memberi Maaf dan Memaafkan: Sunnah untuk memohon maaf dan memaafkan antara sesama manusia pada hari raya Aidilfitri. Ini adalah satu amalan yang boleh mempereratkan hubungan silaturahim dan membawa keberkatan dari Allah SWT.

5. Memberikan Sedekah: Sunnah untuk memberikan sedekah pada hari raya Aidilfitri. Ini boleh dilakukan dengan memberikan wang, makanan atau benda lain kepada orang yang memerlukan.

6. Menjaga Akhlak yang Baik: Sunnah untuk menjaga akhlak yang baik pada hari raya Aidilfitri, seperti berperilaku sopan, berakhlak mulia, dan tidak melakukan perbuatan yang bertentangan dengan ajaran Islam.

7. Menziarahi Keluarga dan Sahabat: Sunnah untuk menziarahi keluarga dan sahabat pada hari raya Aidilfitri. Ini dapat mempereratkan hubungan silaturahim antara sesama muslim dan membawa keberkatan dari Allah SWT. Nabi pernah bersabda

مَنْ سَرَّهَ أَنْ يُبْسَطَ لَهُ فِي رِزْقِهِ ، وَأَنْ يُنْسَأَ لَهُ فِي أَثَرِهِ ؛ فَلْيَصِلْ رَجْمَهُ :
Ertinya : *Barangsiapa yang suka untuk diperluaskan baginya rezekinya, dan ditangguhkan (dipanjang) umurnya, maka hendaklah dia menyambung (mengukuh) hubungan persaudaraannya.* (Riwayat Al-Bukhari & Muslim)

8. Memperbanyakkan Zikir dan Doa: Sunnah untuk memperbanyakkan zikir dan doa pada hari raya Aidilfitri. Hal ini berdasarkan hadis Wasilah yang diriwayatkan oleh al-Bukhari. Aku bertemu Rasulullah SAW pada pagi hari raya, seraya mengucapkan kepada Baginda: *تَقَبَّلَ اللَّهُ مِنَّا وَمِنْكُمْ (semoga Allah menerima (amalan) daripada kami dan daripada kamu)*, lalu Baginda menjawab: *Ya, تَقَبَّلَ اللَّهُ مِنَّا وَمِنْكُمْ (daripada kamu).*

Demikianlah beberapa sunnah yang boleh diamalkan pada hari raya Aidilfitri. Semoga kita dapat melaksanakan sunnah-sunnah ini dengan sebaik-baiknya dan mendapat keberkatan serta rahmat dari Allah SWT.